
Protokół 

z  sesji XV Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu 29 grudnia 2015 roku. 
 
Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego                                   
– obrady rozpoczęto o godz. 10-tej. 
 
W Sesji uczestniczyło 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych 
usprawiedliwionych (lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1 Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Tomasz 
Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista Biura 
Rady. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  XV Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję : 
- Radnych Powiatu Sandomierskiego, 
- Dyrektorów i Kierowników służb podległych i jednostek organizacyjnych 
starostwa, 
- Pracowników starostwa, 
- Mieszkańców powiatu, 
- Przedstawicieli mediów. 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
Przewodniczący  poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
porządek. Przewodniczący zaproponował, aby na wniosek Zarządu Powiatu 
wprowadzić do porządku obrad kolejne projekty uchwał w punkcie 6h, 6i, 
6j, 6k, 6l. 

6h – zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na realizację 
których przeznacza się środki przekazane przez Prezesa Zarządu 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2015 
rok, 
6i –w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości położonej w Sandomierzu, stanowiącej własność Powiatu 
Sandomierskiego oznaczonej w ewidencji gruntów działką nr 1510/16, 
6j – w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Sandomierskiego na lata 2015-2027, 
6k –w sprawie  zmian w budżecie powiatu na 2015 rok, 

6l- w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Sandomierzu na 
2016 rok. 



1. Otwarcie XV sesji Rady Powiatu w Sandomierzu 
2. Przyjęcie porządku obrad XV sesji Rady Powiatu. 
3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu.  
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności Zarządu 

Powiatu. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu sandomierskiego na 2016 rok: 
a) przedstawienie opinii RIO do projektu uchwały budżetowej, 
b) opinia Komisji Budżetu i Finansów do projektu uchwały, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2016-2027. 
e) przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
sandomierskiego na 2016 rok. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek na terenie 

powiatu sandomierskiego na 2016 r. 
b) nadania statutu dla Domu Pomocy Społecznej w 

Sandomierzu. 
c) uchwalenia statutu powiatu sandomierskiego 
d) wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Sandomierski w 

drodze darowizny nieruchomości od Gminy Klimontów. 
e) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

na 2016 rok. 
f) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielonych 

dla szkół  i placówek publicznych oraz niepublicznych 
prowadzonych przez inne podmioty niż Powiat 
Sandomierski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystywania. 

g) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Powiatu Sandomierskiego za pierwsze 
półrocze, informacji  o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego 
zespołu opieki zdrowotnej  i powiatowych instytucji 
kultury za ten sam okres. 

7. Interpelacje i zapytania. 
8.  Sprawy różne. 
9. Zakończenie obrad XV sesji Rady Powiatu w Sandomierzu. 

 



Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Uwag nie było, porządek został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3 
Przewodniczący poinformował, że protokół z XIV sesji Rady Powiatu 
zgodnie z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony do 
publicznego wglądu w Biurze Rady. Zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół XIV sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 5 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesjami. 

 Starosta poinformował, że Zarząd Powiatu odbył w tym czasie pięć 
posiedzeń, na których rozpatrywał między  innymi projekty uchwał, które 
są tematem dzisiejszej sesji.  
Ponadto Zarząd podjął następujące uchwały w sprawach: 
-  rozłożenia na raty należności pieniężnych w wysokości 15.864,84 zł 
przypadających od Pani Magdaleny Kanios –Kuśmiry, byłego dyrektora 
Domu Pomocy Społecznej w Sandomierzu. Środki w takiej wysokości 
zostały źle wykorzystane przez Panią dyrektor i musiały być zwrócone 
przez Powiat w związku  z rozliczeniem dotacji z Funduszu Szwajcarskiego 
w ramach którego wykonywana była modernizacja DPS w Sandomierzu. 
- powołania komisji Konkursowej w celu opiniowania ofert na realizację 
zadania publicznego tj. bezpłatnej obsługi prawnej w Starostwie 
Powiatowym w Sandomierzu.   
W dniu 9 grudnia 2015 r. Komisja Konkursowa dokonała otwarcia ofert, 

wpłynęły dwie oferty, w głosowaniu jawnym wybrano ofertę 
Stowarzyszenia „Bezpieczny Dom” z siedzibą w Kielcach przy ul. 1 Maja 97 
stosunkiem głosów 3 : 1. 
Ponadto podpisano umowy na prowadzenie punktów prawnych                            
w Zawichoście i Klimontowie. Na prośbę Pani mecenas w Klimontowie 
przesunięto godziny przyjmowania petentów: poniedziałek, środa, 
czwartek, piątek punkt będzie czynny od godz. 9-tej do godz. 13-tej. We 
wtorek pozostaje bez zmian tj. od godz. 11-tej do 15-tej. 
- umorzenia należności pieniężnych przypadających Młodzieżowemu 
Ośrodkowi Wychowawczemu w Zawichoście.  Umorzenia należności                       
w MOW w Zawichoście dotyczą niemożności ściągnięcia należności od 
rodziców za wyżywienie wychowanków w Ośrodku. Po przeprowadzeniu 
całej procedury przez Dyrekcję Ośrodka i otrzymaniu informacji                           
o umorzeniu przez Urzędy Skarbowe postępowań egzekucyjnych Zarząd 
podjął 5 uchwał w/w sprawach .  



- umorzenia należności pieniężnych przypadających Powiatowi. Umorzenia 
dotyczą niemożności ściągnięcia kosztów poniesionych za usunięcie z drogi, 
przechowywanie, oszacowanie i likwidacji pojazdu. Powiat przeprowadził 
procedury egzekucyjne, które zostały umorzone przez Urzędy Skarbowe. W 
tym, przypadku Zarząd podjął 5 uchwały. 
 W dniu 22 grudnia br. na prośbę Związków Zawodowych działających                     
w szpitalu  odbyło się posiedzenie Zarządu na temat sytuacji finansowej 
szpitala. Dyrektor szpitala wyjaśnił, że na skutek podwyżek dla całego 
personelu zwiększył się dług szpitala o około 2 miliony złotych. Podkreślił 
jednak, że nie zagraża to w chwili obecnej utraty płynności finansowej 
szpitala, Dyrektor liczy na zwrot za nadwykonania. Zarząd zapewnił, że nie 
zamierza uruchamiać procedur zmierzających do prywatyzacji szpitala. 
Zarząd rozpoczął przetargi na sprzedaż działek budowlanych położonych 
przy ulicy Milberta w Sandomierzu, w wyniku przetargów sprzedano cztery 
działki na łączną kwotę 219.982 zł plus VAT. 
W dniu 17 grudnia br.  w Zespole Dworskim SARMATA odbyło się 
podsumowanie realizacji projektu Wschodni Szlak Rowerowy GREEN VELO, 
który przecina nasz powiat i zlokalizowanych jest kilka Miejsc Przyjaznych 
Rowerom (MPR). 
W dniu 18 grudnia br. w Biurze Wystaw Artystycznych w Sandomierzu 
odbyło się otwarcie wystawy prezentującej dorobek artystyczny 
środowiska plastycznego związanego z Ziemią Sandomierską pn. 
PORÓWNANIA. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do Sprawozdania. 
Radny Maciej Skorupa zapytał, czy w Domu Pomocy Społecznej w 
Sandomierzu, kwota którą jest zobowiązana spłacić Pani Magdalena 
Kanios-Kuśmira nie zagraża rozliczeniu projektu. 
Skarbnik wyjaśnił, że projekt został już rozliczony. 
Więcej pytań nie było. Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący poinformował, że  kolejny punkt porządku obrad dotyczy 
rozpatrzenia projektów uchwał w sprawach: 

- Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2016-
2027 r. oraz uchwalenia budżetu Powiatu Sandomierskiego na 2016r. 

Przewodniczący poinformował, że wszystkie Komisje zapoznały się z w/w 
projektami uchwał. Nie wpłynęły wnioski dotyczące zmian w projekcie 
uchwały budżetowej.   



Przewodniczący poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała 
pozytywną opinię do w/w projektów uchwał. Projekty spełniają wymogi 
formalne i materialne, zawierają podstawowe elementy określone w 
ustawie o finansach publicznych. 

 Poprosił Skarbnika Powiatu Pana  o przedstawienie  Uchwał Nr  113/2015 
i 114/2015 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Kielcach z dnia 15 grudnia 2015r. w sprawach:   

- opinii o Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu w Sandomierzu na 
lata 2016-2027. 

-   opinii o projekcie budżetu Powiatu w Sandomierzu na 2016 r 

 Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o 
przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2016-2027. 

Przewodniczący poinformował, że Komisja zapoznała się z projektem 
uchwały i wyraziła pozytywną opinię. 

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr  XV/80/2015 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2016-
2027 została przyjęta jednogłośnie. 

 Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów           
o przedstawienie opinii do przedłożonego projektu uchwały budżetowej na 
2016 r. 

Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna, 
gospodarka finansowa Powiatu prowadzona jest z zachowaniem 
bezpieczeństwa finansowego. 

 Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XV/81/2015 w sprawie  
uchwalenia budżetu Powiatu Sandomierskiego na 2016 r. została podjęta, 
dwoje radnych wstrzymało się od głosu. 

Ad. 6 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia, 
Pomocy Społecznej, Polityki Prorodzinnej oraz Praw Konsumenta o 
przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu 
godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Sandomierskiego. 
 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 



Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XV/82/2015 w sprawie ustalenia 
rozkładu godzin pracy  aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Sandomierskiego została podjęta jednogłośnie. 
 
b) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Ochrony Zdrowia, Pomocy 
Społecznej, Polityki Prorodzinnej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie 
opinii do projektu uchwały w sprawie nadania statutu dla Domu Pomocy 
Społecznej w Sandomierzu. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XV/83/2015 w sprawie nadania 
statutu dla Domu Pomocy Społecznej w Sandomierzu została podjęta 
jednogłośnie. 

c) Przewodniczący poinformował, że kolejny punkt dotyczy projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia statutu Powiatu Sandomierskiego. Wyjaśnił, 
że na ostatniej sesji Rada przyjęła uchwałę w sprawie uchwalenia statutu 
powiatu. Okazało się jednak, że w trakcie prac legislacyjnych nie wpisano 
kilku istotnych zapisów, które znajdowały się w pierwszym statucie. 
Uważamy, że zapisy te są konieczne i w związku przedstawiamy nowy 
projekt uchwały, a poprzednia uchwała traci moc w całości. 

 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XV/84/2015 w sprawie 
uchwalenia statutu Powiatu Sandomierskiego została podjęta przy jednym 
głosie wstrzymującym. 

d) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska  i Gospodarki Wodnej, Gospodarowania Mieniem Powiatowym, 
Geodezji   i Kartografii o przedstawienie opinii do projektu uchwały   w 
sprawie  wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Sandomierski w drodze 
darowizny nieruchomości od Gminy Klimontów. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 



Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XV/85/2015 w sprawie  
wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Sandomierski w drodze 
darowizny nieruchomości od Gminy Klimontów została podjęta 
jednogłośnie. 
 
e)  Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                      
o przedstawienie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2016 rok. 
Przewodniczący Komisji przedstawił propozycję planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że wpłynęła interpelacja od radnej 
Pani Anny Glibowskiej dotycząca przeprowadzenia kontroli finansowej w 
Szpitalu. Zwrócił się do radnej, aby określiła zakres kontroli, gdyż szpital 
jest olbrzymią jednostką i Zespół kontrolny nie jest władny przeprowadzić 
całościową kontrolę finansów szpitala. 

Radny Maciej Skorupa zapytał, czy Rada Powiatu ma uprawnienia do takich 
kontroli. 

Radca Prawny wyjaśniła, że jak najbardziej tak, może przeprowadzić 
kontrolę. 

 Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XV/86/2015 w sprawie 
zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2016 rok 
została podjęta jednogłośnie. 
 
f) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu i 
Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielonych dla szkół  i placówek 
publicznych oraz niepublicznych prowadzonych przez inne podmioty niż 
Powiat Sandomierski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystywania. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XV/87/2015 w sprawie  ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielonych dla szkół  i placówek 
publicznych oraz niepublicznych prowadzonych przez inne podmioty niż 
Powiat Sandomierski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystywania została podjęta jednogłośnie. 
 
g)  Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu                           
i Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie 
określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 



Powiatu Sandomierskiego za pierwsze półrocze, informacji                                         
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji                    
o przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego 
zespołu opieki zdrowotnej  i powiatowych instytucji kultury za ten sam 
okres. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XV/88/2015 w sprawie 
określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Powiatu Sandomierskiego za pierwsze półrocze, informacji                                     
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego 
zespołu opieki zdrowotnej  i powiatowych instytucji kultury za ten sam 
okres została podjęta jednogłośnie. 
 
h)  Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu i 
Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały   zmieniającej 
uchwałę  w sprawie określenia zadań, na realizację których przeznacza się 
środki przekazane przez Prezesa Zarządu Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2015 rok. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XV/89/2015 zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia zadań, na realizację których przeznacza się 
środki przekazane przez Prezesa Zarządu Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2015 rok została podjęta 
jednogłośnie. 
 
i) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska  i Gospodarki Wodnej, Gospodarowania Mieniem Powiatowym, 
Geodezji i Kartografii o przedstawienie opinii do projektu uchwały                     
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości położonej w Sandomierzu, stanowiącej własność Powiatu 
Sandomierskiego oznaczonej w ewidencji gruntów działką nr 1510/16. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XV/90/2015 w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
położonej w Sandomierzu, stanowiącej własność Powiatu Sandomierskiego 



oznaczonej w ewidencji gruntów działką nr 1510/16 została podjęta 
jednogłośnie. 
 
j) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu i Finansów                                   
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-2027. 

  Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XV/91/2015 w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-
2027 została podjęta jednogłośnie. 

k) Proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie 
opinii do projektu uchwały w sprawie zmian   w budżecie powiatu na 2015 
rok.                                                                                                                                                                               

  Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XV/92/2015  w sprawie zmian w 
budżecie powiatu na 2015 r. została podjęta jednogłośnie. 

l) Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali propozycję planu 
pracy Rady. Zapytał, czy  są pytania, propozycje. 

Radny Krzysztof Szaraniec zaproponował,  aby w planie pracy Rady  znalazł 
się temat dotyczący rekultywacji wyrobiska w Piasecznie. Radni 
zdecydowali, że zostanie wpisany na II kwartał. 

  Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr XV/93/2015  w sprawie               
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Sandomierzu na 2016 
rok została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. VII 
Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań, składane 
interpelacje muszą mieć potwierdzenie na piśmie. 
Przypominał, że zgodnie z art. 19 Statutu Powiatu interpelacje składa się w 
sprawach zasadniczych dla powiatu. 
Żaden z radnych nie złożył interpelacji. 
 
Ad. VIII 
 Sprawy różne. Radni złożyli sobie życzenia noworoczne.   
 



Ad. IX 
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady XV  
sesji o godz. 12:20. 
 
Na tym protokół zakończono.  
     
Protokołowała:  
U. Surowiec         
 
 

 


